

Referat Grenledermøde torsdag d. 11. september 2025

kl. 19.15 – 21.30 (senest)

Deltagere: Michael, Torben, Henrik, Regitze, Rose, Martin, Steen, Bodil

Afbud: Jens Ole

Referent: Regitze/Bodil

Emne	Referat
Godkendelse af dagsorden	Godkendt Formanden er på besøg – og har ønske om at flytte rundt på dagsorden således Spejdernes Lejr bliver 1 og nyt fra bestyrelsen 2
Bordet rundt – KORT! Hvor mange spejdere – nye? Hvor mange ledere Hvordan går det? Noget vi kan gøre? Mangler?	Familiespejd: 6 spejdere - 5 ledere – kunne godt tænke sig noget PR. ala før sommerferien. En form for PR på gården. Mikro: 25 spejdere – 8 ledere - 2 ledere er stoppet efter ferien Mini: 33 +/- 2 spejdere – 11 ledere Junior: 26 spejdere – 11 ledere Trop: 49 spejdere – 7 ledere Klan: 12 + 3 nye. Programmet er fyldt ud. Laver demokrati forløb Rover: Afholder Sølvsøkeløb d. 7.-8. november. Ledere der har lyst skal være velkommen til at hjælpe på poster mm.
Spejdernes lejr 2026 – KORT v. Bodil	Mathias spørger ind til hvad der gør at ikke alle grene ønsker at deltage i Spejdernes lejr. - afstand? Andet? Han er godt klar over at nogle ledere ikke har mulighed for at deltage pga. arbejde mm. Stiller spørgsmål til, hvad der skal til for at flere ledere ønsker at deltage? - flere små telte? Andet? - Familiespejd ønsker ikke at deltage ... nok mere pga. forældre end børn - Mikro siger i første omgang fra pga. mangel på ledere – Steen vil gå tilbage og spørge igen. (Har efterfølgende meldt til – har fundet det antal ledere der skal til for at deltage) - Mini deltager ikke – pga. antallet af ledere. - Junior, trop, klan, rover deltager (rovere på aktiviteter?) Hvad gør vi fremadrettet for at det kan være fedt at tage af sted på Spejdernes Lejr? Eller andre lejre langt væk eller med mange deltagere.... Hvordan får vi verdens bedste lejr – for hele gruppen? Vi skal huske at evaluere – godt/sidt kan vi gøre noget nemmere - materielmæssigt

	Tidspunktet kan vi desværre ikke gøre noget ved!
Kvalitetssikring - Spejderfærdigheder – spejdermetode mv. - Kan vi gi 5% mere?	Hvordan sikrer vi os bedst muligt kvalitet i spejderarbejdet i alle grene – hvis vi tænker formål, værdier og metode - og hvordan sikrer vi os at spejderne kan det de skal kunne inden oprykning til næste gren – både spejderfærdighedsmæssigt, værdimæssigt og personligt. Der skal tages en snak i de enkelte grene om, hvilke forventninger der er... Forenkling af ”den blå tråd”
Nyt fra GL - opfølgning på Lederarr. d.16.08.25 v. Bodil Samværssager - Manual	- Opfølgning på d. 16.08.25 er d. 8. oktober til ledermødet efter fællesmødet. Opfordring til alle grene om at opfordre med-ledere til at deltage - formanden er i gang med at udarbejde en manual, som kan bruges i tilfælde af samværssager leder/barn – ung/ung – Leder/leder – blot til orientering.
Nyt fra bestyrelsen - Gammelstrup - Fort Knox - Nøglesystem - lederliste	- Mathias kan fortælle at Gammelstrup lejren er solgt til anden side uden om os – solgt til private - Der arbejdes på at få en byggetilladelse snarest - troppen ta’r i Fort Knox d. 19. - 21. sep. De midlertidige toiletter køres derud inden – Ole og Bodil køber dunke hos Torben - Nøglesystemet er købt hjem – Max går i gang med installation – kommer omkring de enkelte grene mhp. Chips Mathias har lavet lederliste.
EVT. - Ture/lejre 2026 v. Bodil - Alkoholpolitik + samværspolitik v. Bodil - Tropsspejdere som ledere/hjælpere v. Michael	- Datoer for ture/lejre 2026 skal sendes til Bodil – senest d. 22.09.26 - Hvordan sikrer vi os at emnerne bliver drøftet bedst muligt og med flest muligt – hvert år Ved snak i gren – gruppe (ledermøde) – i divisionsregi Vi enes om at vi kan gøre det grenvis hvert andet år (det hvor der er GL-valg) og hvert andet år til julemødet (når der ikke er GL-valg) Vi har en indledende snak – tager punktet med til næste grenledermøde som et selvstændigt punkt.

Sct. Georgsdag 2026 v. Regitze

- Vil gerne foreslå at troppen står for sct. Georgs dag 2026 – det er vedtaget

Et spørgsmål v. Regitze

- Kan vi ikke godt tillade os at stille krav til de ledere der er i grenene/gruppen?
- Kan man ikke godt kræve at alle ledere deltager i f.eks et møde/arrangement om året?